
 آرمان ملی: تراکتور که همیشه به داشتن هواداران 
متعصب در فوتبال کشورمان مطرح شده در این روزها با 

نارضایتی آنان مواجه است. 
 وضعیت تماشاگران 

مربی تیم فوتبال تراکتور تبریز بر این اعتقاد است که هو 
کردن بازیکنان با فرهنگ بالای هواداران این تیم همخوانی 
ندارد. محمد نصرتی در گفت وگو با تسنیم، درباره پیروزی 
بر فولاد خوزستان اظهار داشت: با تیمی بازی  تیمش برا
داشتیم که از یک شهر با آب و هوایی متفاوت به تبریز آمده 
بود. ما در دقیقه 20 گل زدیم و در ادامه هم شانس های خوبی 
را روی دروازه فولاد ایجاد کردیم و فکر می کنم مستحق برد 
در این بازی بودیم. اگر این مسابقه را نمی بردیم کارمان سخت 
می شد، ولی با این پیروزی به جدول برگشتیم. وی در واکنش 
به برخی اتفاقات حاشیه ای که روی سکوهای ورزشگاه یادگار 
امام )ره( تبریز رخ داد، تصریح کرد: در اینکه هواداران تراکتور 
همیشه حامی تیم هستند حرفی وجود ندارد و برای همه ما 
فقط باید نام تراکتور مهم باشد. آنها در ابتدای فصل و در بازی 
با پرسپولیس و شارجه ورزشگاه را پر کردند و نشان دادند که 
چقدر تیم شان را دوست دارند و ما هم قدردان حمایت های 
آنها هستیم، ولی برخی مسائل ممکن است به تیم آسیب 

بزند. مربی تیم فوتبال تراکتور خاطر نشان کرد: در بازی 
با فولاد یکی دو نفر تشویق و یکی دو نفر نیز هو 

شدند که این با فرهنگ بالای هواداران تراکتور 
همخوانی ندارد. من تا به حال ندیده بودم بازیکنی 
را در تراکتور هو کنند و ما باید روی این مسائل 

تمرکز داشته باشیم که اگر اتحادی وجود نداشته 
باشد ممکن است تراکتور ضربه بخورد. همه ما باید 

در سختی ها کنار همدیگر بایستیم و از نام تراکتور 
دفاع کنیم. وقتی شکست می خوریم ما از هواداران 
بیشتر ناراحت هستیم، ولی مهم این است که همه ما 

در شرایط سخت اتحاد و همدلی خود را حفظ 
کنیم. نصرتی در پاسخ به این پرسش که 
آیا تراکتور می تواند مدعی قهرمانی باشد، 
گفت: ما باید در بازی های آینده خوب 
امتیاز بگیریم و تا پایان نیم فصل اول 
یک جایگاه مناسب را به دست بیاوریم. 
بدون شک در نیم فصل این فرصت را 
داریم که اقدامات لازم را انجام دهیم 
تا تراکتور برای ادامه لیگ شرایط 

خوبی پیدا کند. 
کاپیتان سابق تراکتور ضمن 
انتقاد از شرایط قرمزپوشان گفت: 

اتفاقاتی که در باشگاه تراکتور می افتد فراتر از دلالی بوده و باعث 
فراری شدن نفرات برجسته و شاخص از این تیم شده است. 
مرتضی اسدی، در گفت وگو با ایسنا درباره آخرین وضعیت 
تراکتور اظهار کرد: هواداران تراکتور سال هاست به امید اینکه 
هر سال یک اتفاق خوب بیافتد به ورزشگاه می آیند و از تیم 
محبوبشان حمایت می کنند. خواسته هواداران تراکتور نابجا 
نیست. تراکتور یکی از پرطرفدارترین تیم های آسیاست. اسدی 
در واکنش به انتقاد بی سابقه ی شجاع خلیل زاده از هواداران 
تراکتور مطرح کرد: اگر بازیکن یا نفراتی از تراکتور مصاحبه 
انجام  می دهند، باید درک کنند که این هوادار در سرما و 
گرما -۷00 ۶00 کیلومتر از محل زندگی خود دور می شود 
و به ورزشگاه می آید، هواداران دوست دارند یک اتفاق خوب 
بیافتد. وقتی نتیجه ای به دست نمی آید باید شرایط برطرف 
شود. نمی شود که هر بازی ببازید و عذرخواهی کنید. با تمام 
توان باید بازی کرد. مصاحبه های بازیکنان تراکتور را دیدم که 
می گویند خوب بازی می کنیم؛ اگر خوب بازی می کنید پس 
چرا نتیجه نمی گیرید؟ اسدی عنوان کرد: دلخوری هواداران 
این است که شما یک مهره تاثیرگذار مثل محمدرضا اخباری را 
از دست می دهید و از همان ناحیه ضربه می خورید. ما می گوییم 
تفاقات نیافتد اما می خواهند  کاش این ا
بگوییم باشگاه بهترین کار را انجام داده 
است. وقتی شما نمی توانید مهره های 
تاثیر گذارتان را حفظ کنید باید 
کسی را بیاورید که خیلی بهتر از 
آن بازیکن باشد. مدافع پیشین 
باشگاه  کرد:  اضافه  تی تی ها 
تراکتور دور خودش می چرخد. 
هواداران با وجود دلخوری 

بازهم حامی تیمشان هستند. تراکتور دوست داشتنی ترین 
هواداران روی کره زمین را دارد. آن ها به دور از تمام حواشی 
همواره از تیمشان حمایت می کنند و تراکتور را تنها نمی گذارند. 
اسدی ادامه داد: انتظارات هواداران تراکتور باید برآورده شود. 
سینوسی بودن نتایج تیم چالش آفرین است. امیدوارم نفرات 
مورد نیاز در نظر گرفته شده توسط سرمربی تیم جذب شوند و 
در نیم فصل دوم، تراکتور منسجم تر باشد. من نمی دانم آیا اصلا 
خود سرمربی تراکتور نفراتی که در نقل  و انتقالات جذب شدن 
را پسندیده است؟ اگر خودش پسندیده است پس چرا می گوید 
این خریدها باب میل او نبوده اند؟ نمی خواهم بگویم تراکتور 
بازیکنان ضعیفی را به خدمت گرفته، اما آیا آنها با نظر مستقیم 
سرمربی تیم جذب شده اند؟ به دنبال تخریب نیستم. به دنبال 
این هستم که در نیم فصل دوم بازیکنان باکیفیت تری جذب 
شوند تا تراکتور از این شرایط سینوسی خارج شود. کاپیتان 
پیشین تراکتور در واکنش به اظهار نظر مجید جلالی مبنی 
بر اینکه حریفان درونی تراکتور، دلیل اصلی ناکامی این تیم 
در کسب عنوان قهرمانی لیگ برتر هستند، گفت: نسبت به 
مجید جلالی زمان بیشتری در تراکتور بودم. دوران حضور ما 
عوامل درونی باثبات بودند و دست های پشت پرده خیلی کمتر 
بود. از زمانی که تراکتور خصوصی شده است، زنوزی هزینه 
شخصی انجام می دهد و این جای تشکر و تقدیر دارد، اما عوامل 
تراکتور از تیم دور شده اند و تیم دست افرادی قرار گرفته است 
که متاسفانه از همه نظر تراکتور را اداره می کنند.  او ادامه داد: 
در حال حاضر افرادی هستند که در جذب بازیکن تاثیر گذارند 
و نفرات باب میل خودشان را جذب می کنند. متاسفانه تسلط 
بیش از اندازه این افراد در باشگاه تراکتور باعث شده تیمی که 
همیشه شاداب و جزو یقه گیرهای مدعیان بوده از شرایطش 
فاصله بگیرد. این نتیجه  حضور و دخالت بی جای افراد نامربوط 
است، که پیرامون تیم تصمیم گیری می کنند. اسدی مطرح 
کرد: ما هرچه گفتیم کسی گوشش بدهکار نبود. حضور 
دلال ها در باشگاه تراکتور باعث فراری دادن نفرات شاخص 
تیم و جذب نفراتی که واقعاً در حد و اندازه این باشگاه نیستند، 
شده است. حالا باید دید در نهایت این شتر که دارد می رود کجا 
خواهد نشست. این اتفاق حتی از دلالی هم فراتر رفته است. 
پیشکسوت تراکتور خاطرنشان کرد: متاسفانه این اتفاقات در 
باشگاه دوست داشتنی تراکتور وجود دارد و با روح و روان 
هواداران خوب این تیم، بازی می شود. تمام زحمات بازیکنان 
و مجموعه باید برای هواداران باشد. چارت سازمانی باشگاه 
تراکتور و تصمیماتی که گرفته می شود، باعث دلخوری 
هواداران شده است. حق طبیعی تراکتوری ها مطالبه 
نتظارات آنها  کردن است و بعد از پنج سال باید ا

برآورده شود. 
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حاشیه اطراف تیم پرطرفدار 

نارضایتی تیفوســی ها از تراکتور 

تمجید گواردیولا از شجاعت 
 »بیگ آنژ« 

سرمربی منچسترسیتی، از رویکرد تهاجمی 
آنژه پوستج اوغلو، سرمربی تاتنهام پیش از دیدار 
روز یکشنبه استقبال کرد. به گزارش  ساکرنت، 
دو تیم منچسترسیتی و تاتنهام باید در دیداری 
حساس در لیگ برتر به مصاف هم بروند. شروع 
خیره کننده آنژه پوستج اوغلو )بیگ آنژ یا آنژ 
بزرگ( در تاتنهام باعث شد تا این تیم در صدر 
جدول رده بندی قرار گیرد، البته تیم او چند 
هفته ای است که از صدر جدول دور شده و سه 
شکست متوالی را متحمل شده است و به رده 
پنجم سقوط کرده است. جیمز مدیسون، میکی 
ون دی ون، رودریگو بنتانکور و ریچارلیسون 
همگی برای دیدار با سیتی غایب هستند و باید 
دید  این مربی چه تدابیری برای دیدار با سیتی 
در سر دارد. پپ گواردیولا، سرمربی سیتی 
پیش از دیدار با تاتنهام گفت: هر تیمی  مطابق 
دیدگاه سرمربی اش بازی می کند. او در گذشته 
در ژاپن و در گلاسکو خودش را به خوبی اثبات 

کرده است. 

ویژه

گفت وگو

جواد زرینچه پیشکسوت استقلال و کارشناس 
فوتبال کشورمان در خصوص عملکرد شاگردان 

نکونام در لیگ برتر صحبت کرد. 
   درباره آخرین وضعیت تیم فوتبال 
استقلال در بیست و سومین دوره لیگ برتر، 

چه نظری دارید؟
 با شرایطی مالی بدی که امسال در باشگاه 
استقلال وجود دارد، تا اینجای مسابقات بهترین 
عملکرد را داشته و در صدر جدول رده بندی لیگ 
برتر قرار گرفته است. در ادامه راه نیز جواد نکونام 
به عنوان نفر اول کادرفنی باید حواسش باشد و 
از تیمش مراقبت کند، چون همیشه بعضی ها 
می خواهند برای استقلال حاشیه درست کنند. 
اگر استقلال حاشیه نداشته باشد، مدعی اول 

قهرمانی این فصل لیگ برتر است. 
   آیا استقلال می تواند قهرمان لیگ 

برتر شود؟
استقلال در این فصل جدی ترین تیمی است که 
برای قهرمانی فوتبال بازی می کند. نکونام شیوه 
خوبی برای مقابله با تیم های رقیب دارد به طوری 
که ابتدا سعی می کند تیمش گل نخورد و سپس 

در ضد حملات بسیار قدرتمند و سریع باشد. 
   نظر شما در مورد خصوصی کردن 

باشگاه ها چیست؟
 اکثر تیم های فوتبال ایران از پول مردم و 
بیت المال ارتزاق می کنند و توسط وزارتخانه ها 
و سازمان های دولتی اداره می شوند، اینگونه 
تیمداری کردن اصلًا فایده ای ندارد. تا فوتبال 
و باشگاه استقلال خصوصی نشود و رانت های 
پشت پرده از بین نرود، فوتبال کشورمان به همین 
وضع به چرخه باطل خود ادامه خواهد داد. اگر 
می خواهند فوتبال ایران موفق شود نباید از 
خصوصی سازی بترسند. می گویم استقلال و 
پرسپولیس را خصوصی کنید، فکر می کنند 
۱00 هزار نفر می آیند و شعار می دهند، اما این 
گونه نیست؛ اگر باشگاه ها خصوصی سازی شوند 
باعث پیشرفت ورزش و باشگاه ها و به ویژه فوتبال 

ایران می شود. 
   آیا تیم ملی فوتبال ایران می تواند در 

رقابت های جام ملت ها قهرمان شود؟
ایران همیشه یکی از مدعیان قهرمانی در 
این رقابت هاست. هم اکنون بهترین نفرات را در 
تیم ملی بزرگسالان داریم و اگر بخواهیم در جام 
ملت ها قهرمان شویم، باید تمامی اعضا یک دل، 

رفیق و در اختیار تیم ملی باشند. 

زرینچه: 
استقلال جدی ترین 

گزینه قهرمانی است 

رکوردشکنی نماینده بسکتبال  
ایران در آسیا 

ایسنا: شهرداری گرگان رکورد پیروزی با 
بیش ترین امتیاز در بازی های خانگی سوپر 
لیگ غرب آسیا را شکست. تیم بسکتبال 
شهرداری گرگان موفق شد در دومین بازی 
خود از رقابت های سوپر لیگ غرب آسیا، رکورد 
پیروزی با بیش ترین امتیاز کسب شده توسط 
یک تیم در بازی  خانگی را شکسته و از آن 
خود کند. شاگردان مصطفی هاشمی در دیدار 
مقابل الاتحاد اهلی سوریه، با نتیجه ۱2۱ - ۷0 
به پیروزی دست یافتند که بیش ترین امتیاز 
کسب شده توسط یک تیم در بازی های خانگی 
سوپر لیگ غرب آسیا است. قبل تر این رکورد 
در اختیار تیم الریاضی لبنان بود. نماینده لبنان 
در فینال فصل قبل )نخست( این رقابت ها 
)لیگ منطقه ای غرب آسیا( با نتیجه ۱۱۴ - 
۱00 شهرداری گرگان را شکست داده بود که 
بیش ترین امتیاز کسب شده توسط یک تیم در 
بازی خانگی به شمار می رفت. در حال حاضر 
شهرداری گرگان با کسب دو برد مقابل ساجس 
لبنان و الاتحاد اهلی سوریه، با ۴ امتیاز تفاضل 
گل ۶۳ در صدر جدول گروه A این مسابقات 
قرار دارد. ساجس لبنان نیز با ۳ امتیاز و تفاضل 
صفر )یک برد و یک باخت(، بالاتر از تیم التحاد 
اهلی سوریه با ۳ امتیاز و تفاضل منفی ۴۴ )یک 
برد و یک باخت( قرار دارد. النفت عراق هم با 
دو باخت، 2 امتیاز و تفاضل منفی ۱۹ در رده 

چهارم این گروه حضور دارد. 

 منهای فوتبال

دیدگـاه

  کوتاه 
تسنیم: باشگاه استقلال خواهان جابه جایی زمان دربی 
معوقه هفته پنجم لیگ برتر فوتبال با دیدار هفته سیزدهم 
شد. باشگاه استقلال چندی پیش در نامه ای به سازمان لیگ 
به عدم برگزاری های بازی های پرسپولیس و سپاهان در هفته 
یازدهم لیگ برتر فوتبال اعتراض کرده بود. در این نامه اشاره 
شده بود که در صورت تعویق بازی های پرسپولیس و سپاهان 
در هفته یازدهم به دلیل حضور در لیگ قهرمانان آسیا، دیدار 
استقلال با ذوب آهن نیز به تعویق بیفتد تا تیم ها به لحاظ 
تعداد بازی در شرایط یکسانی قرار بگیرند. سازمان لیگ اما، 
با درخواست باشگاه استقلال مخالفت کرد و دیدار شاگردان 
جواد نکونام با ذوب آهن در هفته یازدهم برگزار شد. باشگاه 
استقلال همچنین در نامه ای خواهان جابه جایی زمان دربی 
معوقه هفته پنجم لیگ برتر با هفته سیزدهم شده است. این 
باشگاه در توضیحات خود آورده است برای اینکه این تیم در 
سه بازی متوالی میهمان نباشد، دربی هفته پنجم که قرار 
است 2۳ آذر برگزار شود با بازی نساجی مازندران در هفته 
سیزدهم لیگ برتر که 28 آذر برگزار خواهد شد، جابه جا 
شود. پیگیری ها نشان می دهد که سازمان لیگ تاکنون با 

درخواست استقلالی ها موافقت نکرده است.

بیــن المــلل 
  اسظوره رمی ها عقیده دارد بازیکنان مشکل اصلی این 
تیم هستند و کادرفنی تقصیری در شرایط این تیم ندارد. به 
گزارش فوتبال ایتالیا، شاگردان ژوزه مورینیو پنجشنبه شب 
در لیگ اروپا مقابل سروت به تساوی یک بر یک رسیدند و 
اکنون شانس رم برای صدرنشینی در گروه G کم شده است. 
رم در حال حاضر دو امتیاز کمتر از اسلاویا پراگ صدرنشین 
دارد ولی به عنوان تیم دوم صعودش قطعی است. فرانچسکو 
توتی در صحبت هایی گفت: من خودم دوست داشتم مورینیو 
را به عنوان مربی داشته باشم. ثبات بزرگترین مشکل تیم 
بوده است. وقتی تیم نمی تواند چند بازی پیاپی را برنده 
شود، یعنی تیم ثبات ندارد. فراز و فرودهای زیادی در تیم رم 
وجود دارد و ما به این شرایط عادت کرده ایم. مربی بزرگی با 
انگیزه مناسب در تیم وجود دارد، بنابراین من فکر می کنم 
که شرایط الان بیشتر به بازیکنان بستگی دارد. رم در رده 
پنجم جدول سری آ قرار دارد و سه امتیاز کمتر از ناپولی رده 
چهارمی  دارد. جالوروسی در دوران مورینیو هرگز به لیگ 
قهرمانان اروپا راه نیافته اند اما به دو فینال اروپایی رسیدند که 
در سال 2022 لیگ کنفرانس را بردند و فصل گذشته فینال 
لیگ اروپا را به سویا باختند. یکی از معدود اتفاق های خوب 
در رم عملکرد عالی دیبالا و لوکاکو بوده است که به خوبی در 
این تیم با هم ارتباط برقرار کردند. از توتی پرسیده شد که 
آیا زوج دیبالا و لوکاکو بهتر از زوج توتی و  باتیستوتا هستند 
یا خیر که کاپیتان و اسطوره سابق رم گفت: من جواب را 
می دانم، اما به شما نمی گویم. اگر من بودم همه چهار بازیکن 
با هم را در یک تیم قرار می دادم. توتی و باتیستوتا در فصل 
200۱-2000 با سرمربیگری فابیو کاپلو قهرمان سری آ  
شدند. مهاجمان بزرگ دیگری مانند وینچنزو مونتلا و مارکو 
دل ویکیو نیز در آن تیم حضور داشتند. او در پایان درباره 
حضور لوچانو اسپالتی در تیم ملی ایتالیا نیز گفت: اسپالتی 
می تواند عملکرد خوبی در تیم ملی ایتالیا داشته باشد. او یکی 
از بهترین مربیان ایتالیاست و می تواند کارهای بزرگی انجام 
دهد، همه ما در یورو از ایتالیا حمایت می کنیم و مشتاقانه 
منتظر مسابقات هستیم. توتی در سال های 20۱۹-20۱8، 
در زمان حضور جیمز پالوتا، به عنوان مدیر رم خدمت کرد. 
او در ژوئن 20۱۹ در یک کنفرانس مطبوعاتی استعفا داد 
و گفت که در داخل باشگاه افرادی هستند که به خوبی 
کار نمی کنند. گمانه زنی درباره جدایی مورینیو از رم زیاد 
است و عربستانی ها با ارائه رقم های وسوسه انگیز سخت به 
دنبال جذب این سرمربی پرتغالی هستند اما روزنامه کالچو 
میرکاتو اعلام کرد که مورینیو نه تنها قصد جدایی ندارد بلکه 

می خواهد قراردادش را نیز تمدید کند.

زمان مناسبی برای تغییرات در تیم ملی نیست 

۴0 روز تا جام ملت ها باقی مانده است و امیدوارم تیم 
ملی در این تورنمنت نتایجی در شأن نام فوتبال ایران 
به دست آورد. تیم ملی برای آماده سازی هر چه بهتر در 
رقابت های جام ملت ها چند بازی تدارکاتی انجام داد، در 
تورنمنت های مختلف شرکت کرد و تا جایی که امکان 
داشت، شرایط برای پیاده کردن برنامه های کادر فنی 
مناسب بود. بازی با ازبکستان دو نیمه متفاوت داشت. یک 
نیمه بسیار مسلط و خوب بازی کردیم و نیمه دوم طبیعی 
بود که میزبان برای جبران نتیجه 2 گل عقب افتادگی اش، 
در زمین خودش فشار زیادی روی ایران بیاورد. کادر فنی 
تیم ملی می تواند با دید مثبت به تساوی با ازبکستان نگاه 
کند. در این دیدار کمی از مشکلات در خطوط مختلف 
مشخص شد و از همین بازی می توانند مسائل تاکتیکی 
را برطرف کند تا در بازی های مهم جام ملت ها، دیگر 
اشتباهات تکرار نشود.  از لحاظ مهره و ابزار، لژیونر های 
نایی بالایی دارند و اکثر  فوتبال ایران ظرفیت و توا
ملی پوشان تجربه حضور در دو دوره جام جهانی و سه دوره 
جام ملت ها دارند؛ بنابراین این تیم می تواند نتایج خوبی 
در جام ملت ها بگیرد. از لحاظ قرعه تا فینال سخت ترین 
حریف  تیم ملی هم کره جنوبی خواهد بود و باید امیدوار 
باشیم که قهرمان شود. زمانی که سرمربی و کادر جدید 
وارد تیم ملی می شود؛ پروسه و برنامه جوانگرایی تیمش را 
آهسته به پیش می برد. این گونه نیست که یک دفعه تمام 
نفرات تیم را تغییر بدهد و جوان ترها را وارد ترکیب اصلی 
کند. به این راحتی نمی شود پایه و اساس تیم ملی را تغییر 
داد و کار سختی است. به نظرم هم اکنون که فرصت زیادی 
تا آغاز رقابت های مهم جام ملت ها باقی نمانده، نباید دست 
به جوانگرایی در ترکیب اصلی تیم ملی زد. باید فرصت 
کافی وجود داشته باشد تا بازیکنان جدید برای جام جهانی 

آینده آماده شوند. 

مارکار آقاجانیان 
 کارشناس فوتبال   

نقشیوزبهپیراهنتیمملیفوتبالبازمیگردد؟

چرخابی:سپاهانمثلبوکسورهاازصورتشمحافظتکرد

معاون آموزش و مشارکت های مردمی 
سازمان حفاظت محیط زیست ضمن تاکید 
بر اهمیت نقش ورزشکاران در فرهنگ سازی 
در زمینه محیط زیست از رایزنی برای بازگشت 
نقش یوز به پیراهن تیم ملی فوتبال خبر 
داد. ایسنا نوشت: برای نخستین بار تصویر 
یوزپلنگ آسیایی روی پیراهن تیم ملی در 
جام جهانی 20۱۴ برزیل )۱۳۹۳( نقش 
بست و یک حرکتی محیط زیستی به منظور 
فرهنگ سازی در زمینه حفاظت از این گونه در 
معرض خطر انقراض توسط نهادهای مختلف از 
جمله سازمان حفاظت محیط زیست، وزارت 
ورزش و فدراسیون فوتبال شکل گرفت، اقدامی 

که به گفته کارشناسان محیط زیست در کاهش 
شکار و مقابله مردم محلی با این گونه کمیاب 
ارزشمند اثر مثبت داشت. تیم ملی فوتبال ایران 
با پیراهن منقش به تصویر یوزپلنگ آسیایی در 
جام 20۱8 روسیه نیز بازی کرد اما این تصویر 
از پیراهن این تیم در جام جهانی 2022 قطر 
حذف و تنها نمادی از پوست یوز روی آن باقی 
ماند. نورا... مرادی در گفت وگو با ایسنا درباره 
احتمال بازگشت دوباره نقش یوزپلنگ آسیایی 
روی پیراهن تیم ملی فوتبال گفت: انتخاب 
نماد یوزپلنگ به عنوان گونه در حال انقراض 
برای تیم ملی فوتبال ایران، باعث شد تا توجه 
زیادی به این گونه نادر و زیبا شود، به گونه ای 

که دنیا اکنون فوتبالیست های تیم ملی ایران 
را با این نماد می شناسند و همگان از اهمیت 
این گونه گربه سان که به نوعی نماد حیات 
وحش ایران نیز محسوب می شود، آگاه شدند. 
وی اضافه کرد: در حال حاضر به جای تصویر 
تنه یوز، نمادی از خال های آن روی لباس 
تیم ملی نقش بسته است، اما در حال رایزنی 
با فدراسیون فوتبال برای بازگشت تصویر 
یوز روی لباس ملی پوشان فوتبال هستیم. 
معاون آموزش و مشارکت های مردمی سازمان 
حفاظت محیط زیست ادامه داد: به منظور 
نشان دادن اهمیت محیط  زیست و گونه های 
در خطر انقراض درصدد ثبت تصاویر آن ها روی 

لباس ورزشکاران هستیم و در این زمینه برخی 
اقدامات نمایشی در گذشته با همکاری وزارت 
ورزش و جوانان انجام شد و ۵۱ فدراسیون 
ورزشی همین تعداد گونه گیاهی و جانوری 
را به عنوان نماد مورد حمایت انتخاب کردند 
اما به صورت مستمر و دائمی برای آن تولید 
محتوا نشد. مرادی در پایان گفت: پیگیری 
از فدراسیون های ورزشی که هریک گونه ای 
از تنوع زیستی را به عنوان نماد خود انتخاب 
کرده اند، در دستور کار قرار دارد و در صدد 
هستیم تا با ارزیابی عملکرد و برنامه ریزی برای 
فدراسیون ها در موضوع نمادهای انتخابی، 

اقدامات مناسبی در این زمینه صورت پذیرد. 

حسین چرخابی پیشکسوت باشگاه سپاهان گفت، شاگردان 
مورایس بعد از اخراج حسین نژاد مقابل نیروی هوایی مانند 
بوکسوری که دست روی صورتش )دروازه خودی( گذاشته بود، از 

خودش محافظت کرد. 

  شرایط سپاهان
حسین چرخابی در گفت وگو با تسنیم درباره آخرین شرایط 
سپاهان اظهار داشت: برای تحلیل اوضاع سپاهان باید بازگشتی 
به عقب داشته باشیم و بازی این تیم مقابل استقلال خوزستان 
را بررسی کنیم. مورایس مقابل استقلال خوزستان دست به یک 
حرکت ریسکی خطرناک زد و به پنج ملی پوش خود استراحت 
داد. مشخصاً ارزش بازی نیروی هوایی عراق در لیگ قهرمانان آسیا 
نسبت به بازی لیگ مقابل استقلال خوزستان بیشتر است، اما نباید 
فراموش کرد که در لیگ امسال یک امتیاز هم طلایی محسوب 
می شود. وی افزود: اگر استقلال خوزستان در بخش هجومی آن 
بازی آماتورگونه اقدام نمی کرد چه بسا که مقابل سپاهان نتیجه 
دیگری می گرفت. به هر حال حرکت ریسکی مورایس جواب داد و 
سه امتیاز مسابقه را گرفت. او در بازی نیروی هوایی عراق ترکیبی از 
بازیکنان خوب بازی استقلال خوزستان و ملی پوشان مقابل نیروی 
هوایی قرار گرفت که ترکیب خیلی خوبی بود. در این بازی خیلی 

سریع هم به گل رسیدند. 

  بازی با نیرو هوایی 
پیشکسوت تیم فوتبال سپاهان با اشاره به بازی مقابل نیروی 
هوایی، تصریح کرد: در فوتبال هیچ کس نمی تواند نتیجه را 
پیش بینی کند. این لحظات و اتفاقات هستند که شرایط را تعیین 

می کند. حسین نژاد در این مسابقه توسط داور اخراج شد و شرایط 
جدیدی ایجاد کرد. بعد از این اخراج، سپاهان مانند بوکسوری که 
دست روی صورتش )دروازه اش( گذاشته، از خودش محافظت 
کرد. این موضوع وقتی تیم در دقایق پایانی ۹ نفره هم شد، ادامه 
پیدا کرد. چرخابی با اشاره به موقعیت های گلزنی زیاد نیروی هوایی 
مقابل سپاهان، گفت: بعد از اخراج بازیکن سپاهان، نیروی هوایی 
موقعیت های گلزنی بسیار زیادی داشت، اما طلایی پوشان گل 
نخوردن شان دو دلیل مهم داشت. اول اینکه بخش هجومی نیروی 
هوایی آماتورگونه برخورد کرد. دوم اینکه اینکه طلای سپاهان، پیام 
نیازمند بود. انصافاً انواع و اقسام توپ ها را دفع کرد و اجازه نداد توپ 

وارد دروازه تیم شود. 

  عملکرد دفاع سپاهان 
وی در پاسخ به این پرسش که آیا از عملکرد خط 

دفاعی سپاهان ناراضی است، اظهار داشت: 
تعادلی بین کیفیت خط دفاعی و عناصر 

هجومی سپاهان وجود ندارد، در این مسأله 
اصلًا شکی نیست. کاری که مورایس 

در بازی مقابل نیروی هوایی انجام 
داد، بسیار درست بود. سرمربی 
پرتغالی بعد از اخراج حسین نژاد 
یک مستطیلی جلوی دروازه 
سپاهان تشکیل داد، هر چه هم 

بازی به پایان خودش نزدیک تر 
شد، این مستطیل فشرده تر شد. در 

اینکه کیفیت بازیکنان دفاعی سپاهان 

خیلی خوب نیست شکی وجود ندارد، اما در نیمه دوم خیلی اجازه 
ندادند که موقعیت تک به تکی ایجاد شود. 

   دیدار با الاتحاد 
وی راجع به تقابل الاتحاد عربستان و سپاهان در هفته ششم 
مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا -2۴ 202۳، اظهار داشت: 
بازی الاتحاد با الخلیج را تماشا کردم. دو تیم از نظر سبک بازی 
شباهت زیادی دارند. در بخش دفاعی هر دو تیم نسبت به بخش 
هجومی، ضعیف تر هستند. شاید یکی از تفاوت های دو تیم این 
باشد که سپاهان بیشتر تمایل دارد از کناره ها نفوذ کند، اما 
الاتحاد بیشتر از عمق دفاع رقیب برای حمله استفاده 
می کند. این نکته را هم باید اضافه کنم که در اواخر 
نیمه اول کریم بنزما آسیب دید. اگر مصدومیت 
او طوری باشد که نتواند مقابل سپاهان بازی کند، 
خیلی تأثیرگذار است. بالاخره این بازیکن گلزن 
قهاری است. سرمربی پیشین تیم فوتبال 
سپاهان در مورد اینکه آیا پیروزی سپاهان 
مقابل الاتحاد، غیرممکن و دست نیافتی 
است، تصریح کرد: قطعاً دور از دسترس 
نیست. مگر کسی فکر می کرد پرسپولیس 
مقابل النصر چنین نمایشی ارائه کند؟ 
درباره چنین مسابقه ای باید ببینیم 
شرایط چطور رقم می خورد. دو تیم سبک  
بازی شان به هم می خورد و خودم انتظار 
بازی هجومی دارم با اینکه نقاط ضعف مشابه 

دارند. 

 بازی پرسپولیس و الدحیل تحت نظارت ناظر قرقیزستانی و با قضاوت 
داوران ژاپنی برگزار خواهد شد. به گزارش مهر، دیدار تیم های فوتبال 
پرسپولیس و الدحیل بازی برگشت خود را ساعت ۱۹:۳0 سه شنبه ۱۴ 
آذرماه در ورزشگاه آزادی برگزار خواهند کرد. علاوه بر تیم الدحیل، تمام 
عوامل برگزاری این مسابقه که از سوی کنفدراسیون، اعزام خواهند شد، 
روز یک شنبه وارد تهران می شوند و همگی روز چهارشنبه، تهران را ترک 
می کنند. ناظر اصلی این مسابقه میکائیل تولکاچف از قرقیزستان است. 

احمد تألیف از ازبکستان و راکیشف کنات از قرقیزستان به ترتیب ناظران 
ورزشگاه و امنیتی خواهند بود. این بازی را مانند مسابقه رفت، تیم داوری 
ژاپنی قضاوت می کند. لیدا جامپی که در بازی رفت داور VAR بود، در این 
پیکار، داور وسط است. نیشی هاشی و تاکبه یوسوکه کمک های او خواهند 
بود. یاموموتو یودای نیز داور چهارم است. فونگ یافت جیم از هنگ  کنگ 
دستیار VAR خواهد بود، هیرویوکی که در بازی رفت داور وسط بود و 

آراکی یوسوکه نیز در گروه داوری VAR حضور دارند. VAR است.

 داور ژاپنی برای 
 بازی پرسپولیس
 مقابل الدحیل


